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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. december 

11. napján tartott soron kívüli üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Melles Zoltán, Dr. Novák János, Rácz Ferenc, 
Sasvári Tamás és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Czimbalek József, Dr. Orbán Csaba és Melsin Valentin képviselők jelezték, 

hogy más elfoglaltságuk miatt nem tudnak a mai ülésen részt venni 
 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 8 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Simonovics Józsefné és Sasvári 
Tamás képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 8 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
301/2012. (XII. 11.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. december 11-i soron 
kívüli ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Simonovics Józsefné és Sasvári Tamás 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester a meghívóban szereplő napirendek tárgyalását javasolja a 
képviselő-testületnek.  
  
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
302/2012. (XII. 11.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 

 



 2 

1.) Előterjesztés a köznevelési intézmények működtetésével kapcsolatos döntésről, 
és Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezete alapításáról   

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

2.) Előterjesztés a köznevelési intézmények állami fenntartásba vételével 
kapcsolatos döntésekről, intézményfenntartó társulás megszüntetéséről 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Napirend tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés a köznevelési intézmények működtetésével kapcsolatos döntésről, és 

Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezete alapításáról   
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Szeretné, ha a két napirend tárgyalása során meg tudnák hozni az alapvetően köznevelési, 
közoktatási intézmények átszervezése, állami fenntartásba kerülésével kapcsolatos döntéseket.  
Csütörtökön a soros ülés napirendjén van ez a két téma, azonban azt a felhívást kapták és az 
ütemterv országosan az, hogy holnap délelőtt alá kell írni az átadásról szóló dokumentumokat 
és természetesen a képviselő-testület, mint fenntartó, mint tulajdonos, mint az intézmények 
működtetője, fenntartója kell, hogy meghozza a döntéseket, ezért volt szükség a soron kívüli 
ülés összehívására. Az alaphelyzet és folyamat az, hogy 2013. január 1-jétől a köznevelési, 
közoktatási intézmények állami fenntartásba kerülnek. Kivétel az óvodai ellátás, mert az 
óvodák önkormányzati fenntartásba maradnak. A napirend, amiről tárgyalnak két lényeges 
dologgal foglalkozik. Elmondja részletesen, hogy mindenki ugyanazt tudja és értse.  
Az egyik, hogy a köznevelési intézmények működtetése miként alakul Nagyatádon. Működtet 
az önkormányzat, vagy nem működtet. Illetve, ha működtet, akkor milyen módon, milyen 
szervezeti keretek között végzi ezt a feladatot. Mindenekelőtt azt kell tisztázni, hogy a két 
fogalom mit jelent. Van az állami fenntartás és van az intézményműködtetés. A fenntartás a 
fenntartói jogok gyakorlását jelenti. Az intézmények szakmai, tartalmi munkájának az 
irányítását, az igazgató kinevezését, a szakmai munkatársak (pedagógusok) munkáltatói 
jogainak gyakorlását, egyáltalán az iskolai élet teljes körű irányítása, szervezése. Például 
annak eldöntése, hogy Nagyatádon milyen művészeti képzés folyik, milyen szakirányok 
lesznek az iskolában, hogyan alakul a mindennapos testnevelés kérdése, hogyan szervezik a 
szakköröket, mind-mind az állami fenntartó kompetenciája, hatásköre lesz, tehát a tartalmi, 
szakmai munka oda fog tartozni. Ennek a helyi szervezése a Nagyatádi Járási Tankerületben 
történik, de alapvetően a Klebelsberg Intézményfenntartó Központba (országos szervezet) fog 
tartozni valamennyi intézmény és alkalmazott. A rendszer úgy épül fel, hogy a Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központ, a Járási Tankerületek majd az intézmények. Mindez valamennyi 
intézményre vonatkozik, az óvodák kivételével. Nagyatádon az Ady Endre Gimnázium és 
Szakközépiskola, a József Attila Kollégium, az Árpád Fejedelem Általános Iskola és a Bárdos 
Lajos Általános Iskola, és e körben a művészeti iskolák, a sportiskola, a pedagógiai 
szakszolgálat, a zeneiskola zeneművészeti ág kerül állami fenntartásba január 1-jétől. A 
közelmúltban döntött a képviselő-testület arról, hogy élnek azzal a törvény adta lehetőséggel, 
mely meghatározza ezen intézmények működtetését, és amely azt mondja, hogy a 3000 
lélekszámnál nagyobb települések működtetik az illetékességi területükön lévő, 
tulajdonukban álló köznevelési intézményeket. Ez azt jelenti, hogy Nagyatád működtetői 
pozícióba került. A működtetés pedig az intézmények infrastruktúrájának fenntartását, a 
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rendszer üzemeltetését jelenti, tehát a takarítás, a gondnokolás, a közüzemi számlák fizetése, a 
karbantartás, a portaszolgálat, mind-mind a működtetés kategóriájába tartozik. Ennek a 
működtetésnek a kérdésében úgy foglalt állást a képviselő-testület, hogy a felsorolt 
intézmények működtetése kiegészülve a jelenleg megyei fenntartású Éltes Mátyás Általános 
Iskola működtetésével, számításaik szerint 247 millió Ft-ba kerülne. Természetesen az ezzel a 
területtel foglalkozó technikai dolgozóknak, a funkcionális alkalmazottaknak a munkabére is 
és a rezsiköltségek is benne vannak 247 millió Ft-ba. A képviselő-testület állásfoglalása az, 
hogy ennek a fedezetét nem tudja biztosítani és kérte, hogy az állam működtesse az 
intézményeket. Erre a törvény lehetőséget ad az önkormányzatoknak. Abban a tudatban tették 
ezt, hogy ez a döntés nem végleges, erre a javaslatukra fognak egy választ kapni, mely válasz 
azt fogja tartalmazni, hogy elfogadják-e az önkormányzat számítását, illetve, ha átveszik 
működtetésbe, akkor mennyi hozzájárulást kérnek az önkormányzattól. Igazi döntési 
helyzetbe most vannak, hiszen megjött a válasz. Az állam (kerekítve) 224 millió Ft 
hozzájárulást kér egy évben ezen intézmények működtetéséhez, ez a működtetés az ő 
számításuk szerint 247 millió Ft-ba kerül.  
Az előterjesztés azt tartalmazza, hogy ezen számok ismeretében döntsön a képviselő-testület 
úgy, hogy az önkormányzat működtesse ezt az intézményrendszert Nagyatádon, hiszen kicsi 
(10 %-nyi) csak a különbség, és el fogják tudni érni azt a megtakarítást, amely ezt a 
különbséget eltünteti.  Ráadásul, ha úgy döntenek, hogy az állam működtessen, akkor az évi 
224 millió Ft-ot, havonta 18 millió 665 ezer Ft megfizetésével kell teljesíteniük 2015. 
augusztus 31-ig, hiszen addig nem lehet ezen változtatni. Egyébként pedig az önkormányzati 
gazdálkodás nem teszi lehetővé, hogy minden hónapban 18 millió 665 ezer Ft-ot átutaljanak, 
mert teljesen hektikus és hullámzó a bevételeik alakulása.  
Tehát azt javasolják, hogy az önkormányzat működtessen, ez a határozati javaslat egyik 
eleme, ami az előterjesztéshez kapcsolódik.  
A másik eleme, hogy amennyiben így döntenek, akkor az önkormányzatnak meg kell 
teremtenie a működtetés szervezeti feltételeit. A pedagógusok január 1-jétől állami 
alkalmazottak lesznek, megszűnik a jelenlegi munkáltatójuk, tehát a Klebelsberg központ 
alkalmazottai lesznek. Megszűnik a jelenlegi intézményi munkáltatói státusz, így, a 
működtetést végző dolgozókat is valahol alkalmazásba kell venni. Amiről beszél, benne 
vannak az óvodák, és benne van a gyermekétkeztetés is, az viszont önkormányzati kötelező 
feladat. Tehát az általa felsorolt valamennyi intézmény működtetésének – az önkormányzati 
fenntartásba maradó óvoda, működtetési (technikai) feladatai, és valamennyi konyhának 
feladata és személyi állománya – a szervezését kell elvégezniük.  109 alkalmazott van ebben a 
körben. Ennek a feladatnak és ezeknek a kollégáknak az alkalmazásával kapcsolatosan egy 
költségvetési szervet kell alapítani azért, hogy ezt a munkát irányítani, vezényelni lehessen és 
nyilvánvalóan hatékonyan és célszerűen lehessen ellátni. Az előterjesztés másik része, másik 
eleme ezzel foglalkozik és erre irányul.  
Felhívja a képviselő-testület figyelmét arra, hogy a létrehozandó intézmény a Nagyatádi 
Intézmények Ellátó Szervezete (NINESZ) alapító okirata (tervezete) is csatolásra került. 
Ennek az intézmény ellátó szervezetnek az alapító okiratában rögzítve vannak a 
tevékenységek. Az előterjesztés arra irányul, hogy hozzák létre ezt a szervezet. Az Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottság ülésén a jegyző asszony kiegészítette a tevékenységet, az 
előterjesztő ezzel együtt javasolja elfogadásra az alapító okiratot.   
Néhány pontosítást tesz. A határozati javaslat 1. pontjának második sorában leírt 18.665 eFt 
összegű hozzájárulás – ami egy megállapítás – havi szintű. Kéri, hogy a „havi” szóval 
kerüljön kiegészítésre. Az intézkedésekre adott határidőt december 20. helyett december 17. 
napjára javasolja módosítani. Az alapító okiratnál említette, hogy a bizottsági javaslatban 
szereplő feladatokkal kiegészítve fogadják el, illetve a preambulumba írják bele a 2013. 
január 1. dátumot, „1-jétől” érvényes az alapító okirat.  
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Kéri a határozati javaslatot kiegészíteni egy 8. határozati ponttal, melyben az alapítandó, 
létrehozandó intézmény vezetésével megbízott intézményvezetőként, igazgatóként a 
képviselő-testület Egyed Árpádot bízza meg az erre a posztra kiírt pályázat lezárulásáig, de 
legfeljebb 1 éves időtartamra. Havi illetményét 309.500 Ft-ban javasolja meghatározni. 
Ha ezt elfogadják, elérik, hogy az önkormányzat szervezetileg készen áll a működtetésre, 
tehát el tudják kezdeni a működtetést, és le tudják zárni az állami működtetési 
kezdeményezésük ezzel a határozattal. Ettől kezdve a saját feladatkörben végzik a munkát.  
Erről szól az első napirend, mely egy nagyon jelentős változásnak a következménye, egy új 
helyzetnek a kezelése és egy új helyzethez való alkalmazkodás, amiben nagyon nagy 
felelőssége van az önkormányzatnak, hiszen 11 telephelyen kell dolgozni. Ez nem kis feladat, 
hiszen a város valamennyi köznevelési intézményét érinti, kivéve – egyelőre – a szakképző 
iskolát.  
 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Mivel túl sok idő nem volt felkészülni, van néhány kérdése.  
Az alapító okiratban szerepelnek nevelési és egyéb témájú szakfeladat számok és 
megnevezések, mint „Szakképesítés megszerzésére felkészítő szakmai elméleti felnőttoktatás, 
Általános iskolai napközi otthoni nevelés, ……” Ezek miért vannak benne? – hiszen a 
tevékenység ezt nem igazán indokolja.  
A másik kérdése az intézmény működésével függ össze. Egyrészről minden átadandó oktatási 
intézménynél van gazdasági részleg, mivel önállóan gazdálkodó, illetve a gimnáziumnál, 
kollégiumnál nem volt, de valamilyen gazdálkodás azért ott is volt. Őket is átveszi ez az új 
ellátó szervezet? Az intézmények egyéb célú bérbeadásával ez a szervezet fog foglalkozni? 
Különös tekintettel gondol a kollégium turisztikai célú hasznosítására és ennek a bevételére, 
hiszen ha ez a szervezet foglalkozik vele, akkor valószínűleg itt is fog maradni. Ha itt marad, 
akkor hogyan fog ez működni? – bár erre valószínűleg még nem tudja a képviselő-testület a 
választ.  
A térítési díjakat ki fogja beszedni az intézményeknél?  
Van elképzelés arra vonatkozóan, hogy milyen munkamegosztásban fogja tudni megoldani 
az, aki végzi ezeknek a díjaknak a beszedését, ha az önkormányzat szedi be, akkor az ellátó 
szervezet, ha nem akkor pedig tárgytalan a kérdés, hogy kitől mennyi térítési díjat kell 
beszednie és hogyan fogja ezt követni?  
Van egy olyan passzus a rendeletben, hogy „A működtető gondoskodik az iskolaszék, 
óvodaszék szülői szervezet, továbbá iskolai, kollégiumi, ………működési feltételeiről.” Ez 
pontosan hogyan fog működni? Ezt is a szervezet fogja biztosítani, illetve az ő 
költségvetésében lesz esetleg elkülönítve pénz ezeknek a feltételeknek a megteremtésére? Pl. 
ha a diákönkormányzat kap valamilyen juttatást mondjuk a működéséhez, akkor innét kezdve 
az ellátó szervezet fogja biztosítani?  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A határozati javaslat 5. pontjában olvasható hogy 109 fővel van meghatározva az új ellátó 
szervezet létszáma. A 7. pontban pedig javaslatot tesznek arra, hogy 1 fővel növeljék ezt a 
létszámot a gazdálkodási és pénzügyi feladatok elvégzéséhez. Ez az 1 fő a vezetői pozíciónak 
a létszámkerete, vagy ezen kívül egy gazdaságis kell, hogy bekerüljön a rendszerbe? 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke: 
Az ellátó szervezet és a szakmai oktatási helyeken történő irányítás között kell-e kötni 
valamilyen hivatali iratot, szerződést, hiszen a technikai személyzet elméletileg független az 
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iskolai vezetéstől, illetve az iskolai dolgozóktól, akkor viszont egy fedél alatti munkánál, 
hogy fog történni? – tekintve, hogy nagyon sok (11) telephely is van. Itt alá-, fölérendeltségi 
jogkörökre gondol.  
 
Ormai István polgármester: 
Válaszol a kérdésekre, kéri a jegyző asszonyt, hogy majd egészítse ki.  
Általában mondja, hogy az összes vonatkozó szabályozás ismeretében úgy gondolja, hogy 
vannak olyan kitételek, hogy a működtető az illetékes a szorgalmi időn kívül – ide a napi és 
tanévbeli szorgalmi idő értendő – minden esetben a létesítmények használatában és 
hasznosításában. Tehát a működtető az illetékes, ő viseli a működtetés költségeit és szedi a 
hasznait. Tehát minden esetben az önkormányzat a bérbeadó (terem, sportpálya, kollégiumi 
szoba esetében is) és az övé a bevétel is. Ezt ő így érti, és úgy gondolja, nem tévednek ebben.  
A térítési díjaknál – egy kicsit visszautal arra, amit a Boros Bálint kérdezett, hogy egyébként 
megállapodást kell kötni – a tankerülettel megállapodást kell kötni minden működtető 
önkormányzatnak – ebben a járásban csak ők lesznek – arra nézve, hogy mi a 
munkamegosztás, mi az eljárásrend a fenntartó (tehát a szakmai munkát irányító, végzők) 
között és a működtetést irányító és végző között. Tehát kell egy alap megállapodást kötni. 
Nyilvánvalóan, hogy ez sok mindenre nem lesz alkalmas, hiszen minden intézmény más. 
Gyökeresen eltérő profilú és jellegű tevékenységet folytató intézmények vannak, de ehhez 
kell egy alap megállapodás, és lesz is ilyen mindenképpen. Pl. a térítési díjnak a beszedése, 
beillesztése az iskolai munkába, életbe, mikor történik, hol történik, ki végzi….szóval ez egy 
külön fontos tényező lesz. Teljesen praktikus válasz nincs még erre, de úgy gondolja, hogy az 
önkormányzat szedi be, őt illeti a bevétel, és neki kell a beszedésről is gondoskodnia, melyhez 
nyilván partneri együttműködésben kérnek majd segítséget.  
Úgy érti a diákönkormányzat, iskolaszék és hasonló szervezetek működési feltételeinek 
biztosítását, hogy ha 5 óra után ott akarnak maradni, megtehetik és ennyi. Bejöhet szombaton 
délelőtt, de nem több ennél. Azokat a működési feltételeket, amelyek biztosítják, hogy le tud 
ülni egy tanterembe és meg tudja tartani a megbeszélést, vagy ha rendezvényt akar – és ez a 
szorgalmi tevékenység, iskolai élet részeként van – nyilván szabályozni kell, de ennél több, 
pénzbeli juttatás vagy hasonló, nem tartozik a működtető kompetenciájába.  
Számítani kell arra, hogy ha valahol megszűnik a feladat, egy most meglévő tevékenység, 
akkor abból nyilván következik, hogy nem tudják tovább foglalkoztatni azt, aki azt a munkát 
végezte, vagy át kell csoportosítani. Természetesen abban gondolkodnak, hogy a most 
gazdasági, gazdálkodási, pénzügyi tevékenységet folytató valamelyik személy az, aki az ő 
szervezetükbe átkerült – mert leírják, hogy nem önállóan gazdálkodik, hanem a polgármesteri 
hivatal pénzügyi szervezetében folyik majd a gazdasági tevékenység könyvelése és 
dokumentálása – és oda, mindenképpen kell egy ember, aki ennek az intézménynek az ilyen 
jellegű tevékenységét végzi. Biztos, hogy a költségvetési szervnél is – kell legalább egy olyan 
ember, aki intézi pl. a térítési díjak, bérleti díjak beszedését. Ezt biztos, hogy kell koordinálni, 
intézni, pláne ilyen szerteágazó szervezetben. Így képzelik el, erről van szó.  
A vezető intézményi státuszban van. Ő a polgármesteri hivatal pénzügyi irodájához jön azzal, 
hogy ezt a fajta feladatot végzi. Elmondja, hogy most is megállapodások alapján történik a 
polgármesteri hivatal és az intézményeik között a pénzügyi, gazdálkodási feladatok ellátása. 
Ezek elég részletes szerződések, amik szabályozzák, hogy kinek mi a feladata, egy 
folyamatban ki, mikor és mit kell, hogy elvégezzen.   
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az alapító okiratban megtalálható szakfeladatok egy kicsit idegennek tűnnek egy 
működtetéssel kapcsolatos intézménynél. Az oktatási bizottság javaslatában kiegészítésként 
szolgáló szakfeladatok, nem fedik le mindazt a szakfeladatot, ami speciálisan egy oktatási 
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intézmény fenntartásához kapcsolódó, működtetéshez használandók. A pénzügyesekkel 
egyeztettek, és egyelőre úgy ítélték meg, hogy a szakfeladatokra szüksége lesz még a 
könyveléshez, ezért vannak benn az alapító okiratban. A gyakorlat majd kiérleli ezek 
szükségességének valódiságát. Arra számítani kell, hogy az alapító okiratok formájára, 
tartalmára vonatkozóan új szabályok várhatóak január 1-jétől. Ezt is, és valamennyi alapító 
okiratot január hónapban módosítani kell. Miután feláll a szervezet és elkezdődik a pénzügyi 
feladatainak ellátása, újra átgondolják, megnézik, hogy milyen számláik vannak, és milyen 
jellegű szakfeladatra való könyvelése szükséges a számláknak. Ekkor átrendezik majd a 
szakfeladatokat, de most úgy ítélték meg, hogy ezekre szükség lesz. Sőt, vannak olyan 
számlák, amelyek igazából ezekre a szakfeladatokra könyvelhetők. Az intézmény alapításával 
kapcsolatban még munkajogi szempontból fontos az, hogy jogutódja a Nagyatádi Közoktatási 
Intézménynek működtetési feladatai vonatkozásában, mert így a közalkalmazotti 
jogviszonyban foglalkoztatottak január 1-jétől közalkalmazotti jogviszonyban maradnak. Itt, 
egy intézményi átszervezésről van szó, közalkalmazotti jogviszonyuk nem szűnik meg, 
folyamatos lesz. Valamennyi dolgozót – aki ezen a területen végzi munkáját – átveszik ehhez 
az intézményhez, viszont arra számítani kell, hogy az intézménynek a 
legköltséghatékonyabban kell szerveznie a feladatait. Azt gondolja, hogy ebben az 
intézményben lesz lehetőség rá, annál is inkább, mert hasonló feladatok vannak több 
telephelyen. Tehát jó szervezéssel megoldható, hogy költséghatékonyan végezzék a 
feladataikat, és később majd a létszám helyzetet is át lehet gondolni. A Polgármesteri 
Hivatalhoz feltétlenül szükséges egy pénzügyes létszám, azokra a feladatokra, amit a 
polgármester úr elmondott, ezt tartalmazza a határozati javaslat 7. pontja. 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A rendeletben az áll – és egy kicsit visszatér a bérbeadásra és kiadásra – hogy „Az állami 
intézmény fenntartó központ ingyenes használati jogának fennállása alatt a köznevelési 
intézmény feladatainak ellátását szolgáló ingó- és ingatlanvagyont a települési önkormányzat 
nem idegenítheti el, nem terhelheti meg, bérbe csak abban az esetben adhatja, ha a 
köznevelési intézmény működtetését, a köznevelési feladat ellátást nem veszélyezteti. A 
központ együttműködik a települési önkormányzattal a helyi közösség és kulturális élet 
feltételeinek biztosítása érdekében oly módon, hogy a használatában vagy vagyonkezelésében 
lévő önkormányzati tulajdonú ingatlan használatát tanítási időn kívül és a pedagógiai 
programban, továbbá egyéb jogszabályban meghatározott feladatok végrehajtásának  
veszélyeztetése nélkül külön megállapodás alapján biztosítja a tulajdonos települési 
önkormányzat számára.” Alapesetben az oktatási központ fenntartója és ingyenes használója 
ezeknek az ingatlanoknak. Ezek szerint külön megállapodásban meghatározott engedély 
nélkül nem teheti meg az önkormányzat, hogy bérbe adja, mondjuk a tornatermet? Nem érti a 
rendeletet, nem érti, hogy mire vonatkozik. A külön megállapodást úgy kell érteni, hogy 
abban a megállapodásban fog szerepelni, amit január 15-éig kell elfogadniuk vagy még ezen 
kívül is kell külön megállapodást kötni? Zavaros számára, hogy hogyan fog ez a gyakorlatban 
működni.  
 
Ormai István polgármester: 
Majd a következő hetek fogják eldönteni.  
Sasvári Tamás kérdésére válaszol. Elmondja, hogy az idézett részlet, két különböző dologról 
szól. Van egy általános része, az eleje és vége. Ez vonatkozik azokra a településekre és 
iskolákra, ahol az állam (tankerület) működtet. A felolvasott rész közepén van egy kitétel, 
hogy azokon a helyeken ahol működtet az önkormányzat, sokkal több jogosítványa van ezen 
vonatkozásban. Ezt tartalmazza az, amit az előbbiekben Sasvári Tamás elmondott.  
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Továbbra is azt tarja, hogy az önkormányzat rendelkezik a létesítmények fölött a szorgalmi 
időn kívül. A felolvasottak középső része is ezt támasztja alá. Ebben a rendeleti 
szabályozásban összekeveredett az általános megállapítás és szabály a működtető 
önkormányzatokra való hivatkozásba. Mégiscsak furcsa lenne, ha az önkormányzat fizetné a 
fűtésszámlát, és nem mehetne oda.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Mindig az volt a véleménye, hogy nem jó ez a koncepció, de nem tudnak ellene tenni, mert 
két hatalom fog létrejönni az intézményen belül. Egy a szakmai irányításért felel, egy pedig 
az, amit az önkormányzat a nyakába vesz.  
Erősíti Sasvári Tamás által elmondottakat azzal, hogy két különböző érdek fog összecsapni. A 
törvényalkotó lehet, hogy jó szándékkal azt feltételezi, hogy ma a majdani vagy mostani 
iskolavezetés (szakmai irányítás) teljes összhangban van az önkormányzattal, mint 
működtetővel és megpróbálnak valóban egy olyan megállapodást kötni a kölcsönös előnyök 
szem előtt tartásával, ami mindenki számára elfogadható. Ez egy ideális állapot. Ez az állapot 
azonban csak a jó szándéknak köszönhető, ha fent fog maradni, ugyanis két különböző érdek 
lesz. Az egyik érdek a szakmai irányítás, ami azt mondja, hogy „kérem, én úgy tudok 
megfelelő oktatást biztosítani a diákjaim számára, hogy minden égő ég, a fűtés nem 22 C° 
hanem 23 C° és mondatná tovább. Ugyanakkor abban a biztos tudatban teheti meg az 
intézmény vezetője, hogy nem ő fizeti a számlát. Tehát az „ördög majd a részletekben lesz” 
személyes kapcsolatban, mert hiába fognak leírni megállapodásban valamit, az emberek 
fogják betartani, és ő kicsit szkeptikus, hogy hogyan fog ez alakulni. Ugyanis az a furcsa 
helyzet van, hogy az önkormányzat akkor fontos ebben a konstrukcióban, amikor javítani, 
takarítani, számlát fizetni kell. Magyarul, fent kell tartani az infrastruktúrát.  
Az önkormányzat érdeke ellentétes – még ha nem is az oktatás rovására – de a saját pénzügyi 
helyzete azt teszi kötelezővé, hogy mindent megtegyenek annak érdekében, hogy a lehető 
legkisebb költségek mellett tudják fenntartani és biztosítani az oktatást, ezt az infrastruktúrát. 
Nagyon oda kell figyelni majd arra, hogy milyen megállapodást fognak kötni, mert rendkívül 
sok konfliktushelyzet fog ebből adódni, ezért mondta, hogy ez nem jó konstrukció. Sokkal 
szerencsésebb lett volna, ha egy kézben összpontosul mindez, mert ahogy Boros Bálint 
képviselőtársa is mondta, ki ad kinek utasítást. Ezeket mind részletekbe menőkig meg kell 
próbálni leszabályozni, mert egyébként két különböző irányba fognak haladni, melyből csak 
konfliktusok fognak származni. Sajnos ezen most nem tudnak változtatni, ez a kijelölt 
útvonal, ezt kell valamilyen tartalommal megtölteni, de komoly aggályai vannak, hogy ez 
ténylegesen, hogy fog működni.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A szolgalmi időben az önkormányzaton kívül az üzemeltető is használhatja a helyiségeket. Mi 
van, ha a szorgalmi időben történő használatkor? – hiszen a kollégiumban, iskolaidőben is 
vannak vendégéjszakák. Ebben az esetben kit fog illetni a bevétel?  
Visszakerült az önkormányzathoz egy olyan intézményegység, amitől az elmúlt évben meg 
tudtak szabadulni, és bizony épületszerkezetileg nem jó állapotban van. Mivel az 
önkormányzat fogja üzemeltetni, kérdés hogy a pályázati lehetőségeket milyen irányban 
fogják tudni kihasználni. Ki lesz az önrész fizetője? Ki fog pályázni és milyen konstrukciót 
tud az önkormányzat az épületenergetikai pályázatoknál felhasználni? Mint ahogy az 
alpolgármester úr is elmondta, nagyon fontos az, hogy milyen megállapodásokat kötnek a 
fenntartóval és a tankerülettel, mert bizony ez néha az önkormányzat zsebében fog 
meglátszani.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Mint már jelezte, elég kevés idő volt arra, hogy ezzel a két napirendi pontot áthatóan 
tanulmányozza. Ez nyilván nem az önkormányzat és nem a polgármesteri hivatal hibája, 
hanem a helyzet így adódott. Ezért merül fel ennyi kérdés. Azt gondolja, hogy igazán akkor 
lehetne érdemben átlátni a jövőbeni helyzetet, ha mindezek mellett még itt lennének azok a 
megállapodások, amelyeket az oktatási központtal kell megkötniük, hiszen akkor abban már a 
részletek is valamennyire láthatók lennének. A helyzet azonban az, hogy kényszerhelyzet 
adódott és az előttük lévő a határozati javaslatokat és rendeletmódosításokat el kell fogadniuk, 
és nagyon sok mindent nem tehetnek ezzel kapcsolatban. A félelmei és kérdései valóban – 
ahogy az alpolgármester úr is jelezte – arra irányultak, hogy mindez a valóságban hogyan és 
milyen hatékonysággal fog működni, hiszen a részleteket nem látják. Azt gondolja, hogy 
2015. végéig, 2016-ig szól, vagy kötelező érvényű, nem tudja. Legalábbis így fog működni. 
Addig amíg az intézményvezetők nagyatádiak, addig nagy valószínűséggel nagy probléma 
nem lesz, azonban mi van akkor, ha tendenciát figyelve, már az intézményvezetők sem 
lesznek nagyatádiak, hanem őket is valahonnan vidékről hozzák, és nem ismerik Nagyatádot 
és az itt élő embereket, csak vezetik az intézményt. Ekkor hogyan fognak megállapodni és 
nem lesz-e kárára az oktatásnak és az ott tanuló diákoknak? – de ezt majd az idő eldönti. 
Miután más lehetőségük egyébként sincs, az előterjesztést el fogja fogadni.  
 
Ormai István polgármester: 
Rácz Ferenc képviselő úrnak mondja, hogy az önkormányzat a tulajdonos, és most már úgy 
látja, hogy a működtető is az önkormányzat lesz. Tehát kifejezetten az önkormányzat feladata 
mindenféle beavatkozás az ingatlanok vonatkozásában. Tehát ha fel akarnak újítani, 
rekonstrukciót akarnak végezni, akkor azt nekik kell valamilyen forrásból megvalósítani. Arra 
nem számíthatnak, hogy bárki is részt fog venni az önrész kifizetésében. 
 
Hozzászólás: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Az előtte szólókhoz csatlakozva ő sem lát más kiutat, mint ami az előterjesztésben rögzítve 
van, bár azon elgondolkodott, hogy a járásban Nagyatád Város Önkormányzata az, akik 
megtartják az intézményeknek a technikai működtetését. Nem tudja, hogy a többi városok 
hogyan döntöttek (pl. Barcs, Marcali, Siófok). Nem mintha ez döntően befolyásolná, de 
kíváncsi lenne rá, hogy ezekben a városokban milyen döntések születtek.  
A tiszta és nyugodt működés szempontjából egyetért Dr. Ludas László alpolgármester úrral. 
Az lenne a legjobb és legbiztonságosabb, ha a teljes működést átadták volna. Az fix, hogy az 
állam a költségeket állja akár a technikai, akár a bérköltségek vonatkozásában. Azt, hogy 
biztonságosan és nyugodtan tudja-e majd az önkormányzat működtetni ezeket az 
intézményeket, nem biztos. Ez nagyon függ attól, hogy mit kapnak az „állam bácsitól”, 
megkapják-e a szükséges feltételeket, mert a mostani támogatási információik alapján 
rendkívül bizonytalan a helyzet. Ugyanakkor ismer olyan intézményt, amelyik állami 
fenntartásba van, és bizony drasztikusak a megszorítások. Biztos benne, hogy ha ezeket az 
intézményeket átveszik, nagyon nehezen fog „megindulni a kocsi” az fix. Itt Nagyatádon 
gördülékenyebben megy azzal, hogy itt marad a technikai része, és ugyanaz az apparátus fog 
tovább dolgozni és mindenki tudja a feladatát.  
Nyilván arra kell törekedni, hogy a leghatékonyabban szervezzék a feladatokat, és a lehető 
legolcsóbban, de hiszi, hogy a saját „házuk táján és saját portájukon” nagyobb empátiával 
tudnak a dolgozóikhoz viszonyulni, mint egy idegen fenntartó. Hogy milyenek lesznek a 
vezetők? Bízzanak benne, hogy az ő munkájukat is részben a szerint, annak alapján mérik le, 
hogy milyen a közvélemény velük kapcsolatosan.  
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Az együttműködés valószínűleg megállapodásokon fog alapulni. A mostani felállásban úgy 
gondolja, hogy azon túl, hogy az 1 főt át kell hozni a Polgármesteri Hivatalhoz gazdasági 
ügyintézés vonatkozásában, mindenki tudja a feladatát a térítési díjak összeszedésétől kezdve, 
gyakorlatilag nem kell hozzányúlni semmihez. Az intézményvezetőnek kell majd rengeteget 
szaladgálni, koordinálni és tárgyalni. De ha tudnak ésszerűsíteni, takarékossággal fog járni. 
Az egész közoktatás átszervezése pillanatnyilag az ő fejében „egy gyorsan elkapkodott, 
hatalmas nagy kutyulmány”. Sajnos ezt kell, hogy mondja, de „ezzel kell főzniük, ami van”, 
ezért maga részéről ezért – nehezen – de kénytelen támogatni az előterjesztést. Véleménye 
szerint ez a kevésbé göröngyös útja a mai helyzetüknek.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Dr. Novák János képviselőtársa helyében, ezt a „kutyulmányt” egy kicsit átgondolná, mert 
biztos, hogy tudatos oka van az átszervezéseknek. Hogy a sebessége milyen, és hogyan jutnak 
el oda, megint egy más kérdés, de azért óvatosabban bánna ezzel a szóval. 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke: 
Ebben a ciklusban a képviselő-testület egyik legkeményebb és fontosabb döntése a mai. 
Többek között azért is, mert több mint 1400 gyermekről beszélnek, de igazából a 
legnehezebb, hogy per pillanat nincsenek birtokában minden tudásnak és azért is, mert nem 
tudják mi fog történni.  
Azt gondolja, hogy ezzel kapcsolatban többször kell még tárgyalnia a képviselő-testületnek. 
Feltételezi, hogy a képviselőtársai is azt szeretnék, hogy a városnak minél jobb legyen.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Az alpolgármester úr által elmondottakra reflektál, hogy szerinte az állam nem gondolt arra, 
hogy az önkormányzatok ilyen tömegesen szeretnék átadni a közoktatási intézményeiket. Ez 
okoz most egy bizonyos káoszt. Nem mondja, hogy ez nem fog letisztulni, de hogy most 
nagyon döcögve fog menni, az biztos. A már állami kezelésben lévő illetve irányításba vett 
intézményeknél vannak tapasztalatai. Az a tapasztalata, hogy annyira visszafogják a működési 
költségeket, hogy egyszerűen veszélyeztetik az intézmények rendeltetésszerű működtetését 
vagy pl. a szakképzést. A gyerekek nem tudnak hegeszteni, mert nincs elektróda stb. Nem 
hiszi, hogy ez lenne a célja a közoktatás átszervezésének. Lehet, hogy a koncepció jó, csak 
kicsit gyors és nincsenek meg a kellő anyagi alapjai, de nem tudnak mást tenni.  
 
Ormai István polgármester: 
Lehet, hogy sokadszor hallja már a képviselő-testület, de nagyon egyszerűen és röviden 
összefoglalja, hogy arról a javaslatról tárgyal és dönt a testület, hogy az önkormányzat 
működtesse a köznevelési intézményeket Nagyatádon, azért, mert az állam 224 millió Ft 
hozzájárulást kérne évente azért, ha ő működtetné. Ez 23 millió Ft-tal kevesebb, mint amibe 
az önkormányzatnak kerülne. Tehát úgy ítélik meg, hogy célszerűbb, és úgy hiszi, hogy talán 
még gazdaságosabb is lehet ez a következő időszakban, ha Nagyatád Város Önkormányzata 
működteti. Az állam január 1-jétől fenntartja, irányítja a köznevelési intézményeket 
Nagyatádon az óvodák kivételével, az önkormányzat pedig működteti valamennyi 
köznevelési intézményt egy szervezet keretén belül, melybe az óvodák működtetése is 
beletartozik, valamint az iskolákon kívül az Éltes Mátyás Általános Iskola is ide tartozik. A 
működtetés a végzésére egy új szervezetet hoznak létre, amelynek az alapító okirata a testület 
előtt van, vezetőjének Egyed Árpádot javasolja, aki természetesen jelen van a testületi ülésen.  
Kéri, hogy az elején elmondott, határozati javaslatban kért pontosításokkal, az Oktatási, 
Kulturális és Sport Bizottság alapító okirathoz tett javaslatával melyet az előterjesztő támogat, 
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és a határozati javaslat 8. ponttal történő kiegészítésével együtt foglaljon állást a képviselő-
testület.   
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a köznevelési intézmények működtetésével 
kapcsolatos döntésről, és Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezete alapításáról  szóló 
előterjesztés határozati javaslatát azzal, hogy az elején elmondott, határozati javaslatban kért 
pontosításokkal, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alapító okirathoz tett javaslatával 
és a határozati javaslatnak egy 8. ponttal történő kiegészítésével együtt foglaljon állást a 
képviselő-testület.   
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
303/2012. (XII. 11.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a saját tulajdonában lévő, 

2013. január 1-jén állami fenntartásba kerülő köznevelési intézmények feladatainak 
ellátását szolgáló ingó és ingatlan vagyon működtetési kötelezettsége alóli mentesülés 
esetére meghatározott havi 18.665 eFt összegű hozzájárulás megfizetését nem 
vállalja, s tudomásul veszi, hogy ezzel a mentesítés iránti kérelmet visszavontnak 
tekintik. 

 
2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád város 

illetékességi területén, saját tulajdonában álló az állami intézményfenntartó központ 
által fenntartott köznevelési intézmények feladatainak ellátását szolgáló ingó és 
ingatlan vagyon működtetésére, az ellátott gyermekek étkeztetését biztosító főző- és 
melegítő konyhák üzemeltetésére 2013. január 1-i hatállyal megalapítja a Nagyatádi 
Intézmények Ellátó Szervezetét, mint önállóan működő költségvetési szervet. 

 
3. Nagyatád Város Önkormányzatának képviselő-testülete egyetért azzal, hogy az 

önállóan működő Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezete pénzügyi és 
gazdálkodási feladatait a munkamegosztás és felelősségvállalás rendjét meghatározó 
megállapodás alapján Nagyatád Város Önkormányzata Polgármesteri Hivatala 
végzi. 

 
4. A képviselő-testület a Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezetét a Nagyatádi 

Közoktatási Intézmény, az Ady Endre Gimnázium és Szakközépiskola, a József 
Attila Kollégium intézményi vagyon működtetés és étkeztetési feladatai ellátása 
vonatkozásában jogutódnak tekinti. 

 
5. A képviselő-testület a Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezete foglalkoztatotti 

létszámát 109 főben határozza meg. 
 
6. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Intézmények 

Ellátó Szervezete alapító okiratát a 2. melléklet alapján elfogadja. 
Utasítja a jegyzőt, hogy gondoskodjon az intézmény törzskönyvi nyilvántartásba 
történő bejegyzéséről. 
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7. A Képviselő-testület a polgármesteri hivatal létszámát a Nagyatádi Intézmény Ellátó 
Szervezetet pénzügyi és gazdálkodási feladatainak elvégzéséhez 2013. január 1-től 1 
fővel megnöveli. 

 
8. A Képviselő-testület a Nagyatádi Intézmények Ellátó Szervezete intézményvezetői 

feladataival Egyed Árpádot bízza meg az intézményvezetői pályázat eredményes 
befejezéséig, de legfeljebb egy éves időtartamra. 
Az intézményvezető havi illetményét 309.500 Ft-ban határozza meg.  

 
Határidő: 2012. december 20. 
Felelős: Ormai István polgármester 

  Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
Ormai István polgármester: 
A képviselő-testület nevében gratulál, és a későbbiekre nézve jó munkát kíván Egyed 
Árpádnak. Árpád napja van, ezért névnapja alkalmából is sok sikert kíván.  
 
2.) Előterjesztés a köznevelési intézmények állami fenntartásba vételével kapcsolatos 

döntésekről, intézményfenntartó társulás megszüntetéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester: 
A működésről döntöttek, de hogy mi van a köznevelési intézményekkel, most 2. napirendként 
erről tárgyalnak.  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az alapító okirat módosítás tervezetét elkészítették. Kér pár perc technikai szünetet, mert 
fénymásolás alatt van.   
A szünet után a kiosztott határozati javaslat 3. pontját is meg tudná tárgyalni a képviselő-
testület.  
A kiküldött előterjesztés 3. pontja az intézményfenntartó társulás megszüntetéséről szól. Arra 
most nem kerülne sor, mert a településekkel tárgyalni szükséges, hogy a továbbiakban az 
óvodákat milyen módon szeretnék fenntartani. Ezt követően egy újabb döntés lesz szükséges, 
ha a települési óvodák végleg kikerülnek a Nagyatádi Közoktatási Intézményből is.  
 
Ormai István polgármester: 
Összefoglalja az eddigieket. A képviselő-testület dönt a gimnázium és kollégium átadási 
dokumentumáról, dönt arról, hogy a 2+1 iskola átadásra kerül – és hogy ezt a két 
megállapodást írja alá holnap –, továbbá döntenek arról, hogy az NKI iskoláinak az átadása 
úgy történik, hogy a most meglévő „teljes” NKI-s alapító okiratból kivezetik az iskolai 
köznevelést. Eddig szeretnének a mai ülésen eljutni.  
 

Ormai István polgármester pár perc szünetet rendel el.  

Folytatódik a 2. napirendi pont tárgyalása.  

 

Ormai István polgármester: 
Annak a napirendnek a tárgyalásával folytatják, amelyik a nagyatádi köznevelési intézmények 
állami fenntartásba adásával foglalkozik.  
A jegyző asszony el fogja mondani, hogy mi a változás és mihez kéri a képviselő-testület 
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döntését.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A december 8-án hatályba lépett törvény 2.§ (1) bekezdése azt mondja ki, hogy a települési 
önkormányzatnak a többcélú intézmény alapító okiratát január 1-jei hatállyal úgy kell 
módosítani, hogy kizárólag önkormányzati feladatot lásson el. Ezért elkészítették az NKI-nak 
az alapító okiratát, amelyből kivették az alapfokú oktatással kapcsolatos feladatokat, és a 
módosító okirat az előterjesztés 3. mellékleteként kiosztásra került. Ez a módosító okirat azt 
tartalmazza, hogy ha minden alapfokú oktatási tevékenység kikerül az alapító okiratból, akkor 
ott maradnak az óvodák. Tehát tulajdonképpen kapnak egy óvodák alapító okiratot. Az 
óvodák alapító okiratában az intézményfenntartó társulásnak a társulás által fenntartott 
további két óvoda – a háromfai és az ötvöskónyi – tagintézményeként szerepel. A Nagyatádi 
Óvodák telephelyei pedig ugyanúgy, ahogy az NKI alapító okiratában, telephelyként 
szerepelnek. A székhely a nagyatádi, Rozsnyói utcai óvoda. Az óvoda, a három település 
közigazgatási területén látja el a tevékenységét. Önállóan működő költségvetési szervként 
működik, pénzügyi-gazdasági feladatait Nagyatád Város Önkormányzatának Polgármesteri 
Hivatala látja el. Az alapító okirat január 1-jén lép hatályba. Ennek megfelelően módosítani 
kell még az intézményfenntartó társulás megállapodását is majd, de nem azzal a módosítással, 
ahogy az előterjesztés mellékleteként kiküldtek, mert az még arról szólt, hogy megszűnik az 
intézményfenntartó társulás feladatellátása 2013. január 1-jétől. Most, ennek az alapító 
okiratnak a módosítása kapcsán úgy tűnik, hogy az óvodák fenntartására fennmaradhat január 
1-jétől az intézményfenntartó társulás. Természetesen, ha a társulás később másként dönt és 
ezek az óvodák szétválaszthatók, és semmi olyan körülmény nem befolyásolja, ami a 
pályázattal elnyert támogatás visszafizetési kötelezettségével járna, akkor ezt újra át lehet 
gondolni. Ez az alapító okirat most azért szükséges, mert az előterjesztés 2. pontjaként 
szereplő megállapodások – amely a Klebelsberg Intézményfenntartó Központnak átadásra 
kerülő intézmények átadásáról készül – az óvodák nélkül történik, mert ahhoz az átkerülő 
intézményeknek már intézményegységeknek kell lenni. Ezért a kiosztott határozati javaslat 
az, ami módosítja a kiküldött határozati javaslatot. Ez már úgy rendelkezik, hogy a nagyatádi 
két általános iskola és az egységes pedagógiai szolgáltat, valamint a háromfai általános iskola, 
mint intézményegység kerül át a Klebelsberg Intézményfenntartó Központhoz.  
Így teljes ez a konstrukció, Mostani ismereteik szerint így tud átmenni az intézményhez, és 
ezt a megállapodást holnap alá kell írni.  
 
Ormai István polgármester: 
Kéri, hogy a jegyző asszonyt, hogy pontosítsa a létszámokat az első megállapodás 5. oldalán, 
ahol az NKI átadásáról van szó. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az NKI átadásáról szóló 2/a megállapodás 3. oldalán a IV. pontban az „a) Fenntartásra 
átadásra kerülő köznevelési intézmény” táblázatba az „Intézmény neve” alá bekerül az a négy 
intézményegység, ami átkerül a Klebelsberg Intézményfenntartó Központhoz. Ezt, ugyanezzel 
az OM azonosítószámmal kell átadni.  
Az 5. oldalon a „b) A foglalkoztatottak átadás-átvétele” 1. pontjában a foglalkoztatottak 
összes létszáma 140 fő, a szakmai feladatot ellátó foglalkoztatottak száma 128 fő, és a 
funkcionális feladatokat ellátó foglalkoztatottak száma 12 fő.  
A 2. pontban, „Az átvételre kerülő köznevelési intézmény átadásra kerülő összes 
foglalkoztatotti létszáma: 140 fő, a betöltve átadott státuszok száma: 129 fő és a betöltetlenül 
átadott státuszok száma: 1 db” 
Itt tízzel kevesebb, a passzív állományban lévők miatt, akiket annak ellenére, a megállapodás 
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foglalkoztatottakat tartalmazó táblázatába név szerint be kellett venniük. Tehát ott 140 így a 
létszám.  
 
Ormai István polgármester: 
Megköszöni a jegyző asszony tájékoztatását, ezzel minden pontosan a helyére került.   
 
Kérdések: 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Jól érti, hogy a most kiosztott 3. melléklet az eredet 3. melléklet helyett van? 
A megállapodásokban mindenhol az szerepel, hogy az átvevő ingyenes 
használatba/vagyonkezelésbe adja a dolgokat. Úgy értelmezte a törvényt, hogy az 
önkormányzat vagyonkezelésbe nem ad semmit. A vagyonkezelésbe szót nem kellene kivenni 
a megállapodásokból? – és egyértelműen csak használatbavételt írni mindenhol.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Valóban, azoknál az önkormányzatoknál, ahol a működtetést maguk vállalják, a törvény 
szerint használatba veszik át a fenntartáshoz szükséges ingatlanokat, és mivel az ingó vagyont 
is csak használatba veszik át, lehet, hogy célszerű lenne kivenni.  
 
Ormai István polgármester: 
Igen, ki kell venni.  
Jegyző asszony! Az első kérdésre adott válasz? 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A kiküldött 3. melléklet tárgytalan. Van egy új, most kiosztott 3. melléklet, de nem a helyett.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
A használatba adással az ingatlan nyilvántartásba bejegyzésre vagyonkezelői jog nem kerül? 
Akkor ez nem lesz feltüntetve a tulajdon mellett? – mert létezik vagyonkezelő jog, aminek a 
bejegyzése egyrészt meghatározott alaki követelményekhez fűződik, másrészt elég komoly 
jogok fűződnek egy vagyonkezelő joghoz, már-már több mint a tulajdoni jog.  
Eredetileg arra irányult volna a kérdése, hogy az eredeti előterjesztésben az előterjesztő 
részletesen taglalja és kitér arra, hogy egy pályázatban vett részt az önkormányzat, ahol 
egységesen volt kezelve nem csak az általános iskola, hanem a hozzá tartozó óvodák, mint 
intézmények, tehát egy projekt valósult meg, melyben különböző működtetést vállaltak, 
aminek a határideje 5 év volt. Támogatást kaptak egy pályázat megvalósításhoz, tehát, hogy 
mi változott ezzel kapcsolatban. Ha szerződésben vállalt az önkormányzat kötelezettséget, 
nehogy olyanba fussanak bele, hogy később, egy utóellenőrzésnél, negatív megállapítás miatt 
– részbeni vagy valamilyen mértékű – visszafizetési kötelezettség jelentkezzen, mint 
szankció. Azért mondja, mert lehet, hogy valakik vagy valaki ír nekünk, hogy szerinte ezt 
meg lehet csinálni, de az önkormányzat szerződésben vállalt kötelezettséget. Tehát ha ettől 
eltérnek, akkor olyan dokumentum legyen kezükben, ami hivatalos, aláírt, pecséttel ellátott, 
mert csak akkor tudják áthárítani a felelősséget egy esetleges szankció kiszabásánál, ha lesz 
olyan fogható felelős, hatóság, intézmény, ami az önkormányzatot majd, hogy nem utasítással 
látja el, hogy ez mehet.  
Javasolja, hogy eltérnek ettől az előterjesztéstől, akkor megfelelő dokumentum legyen a 
birtokunkban, hogy később ebből az önkormányzatnak problémája ne legyen.  
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Ormai István polgármester: 
A Ludas alpolgármester úr által elmondott projektben való részvételre mit mondunk? – az 
alapproblémához tértek vissza, ezért tűnik ilyen bonyolultnak a dolog.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Emiatt volt tegnap más előterjesztés, mint ma. Nyilván az lenne a legcélszerűbb, ha a 
közoktatási intézményt meg lehetne szüntetni, az óvodafenntartás maradna az 
önkormányzatoknál hiszen – Magyarország önkormányzatairól szóló törvény szerint is – az 
óvodai ellátás a helyi önkormányzatok alapfeladata. Az is teljesen világos, hogy az 
intézményfenntartó társulást sem célszerű fenntartani az óvodák működtetésére az érintett két 
településen, mert semmilyen többletnormatívát nem jelent az önkormányzatok számára, és 
sokkal könnyebben tudja kezelni minden önkormányzat a saját illetékességi területén lévő, 
saját tulajdonú intézményét. Véleménye szerint ezek a pályázati célok úgy is 
megvalósulhatnak, ha nem többcélú intézmény fenntartásával végzik, ha nem 
intézményfenntartó társulás tartja fent, de mivel a törvény – ami december 8-án lépett 
hatályba, és aminek a tervezete alapján már dolgoztak – 17. §-a (2) bekezdésében leírja, hogy 
abban az esetben lehet megszüntetni a többcélú intézményt, ha a támogatást nyújtó szervezet 
nyilatkozik arról, hogy a támogatás vonatkozásában az intézkedés nem jár visszafizetési 
kötelezettséggel. Ezt a nyilatkozatot megkérték a támogatást nyújtótól. Volt erről egy 
tájékoztató értekezlet is, amit a támogató szakemberei tartottak az érintett önkormányzati 
szakemberek számára. Ott még nem adtak egyértelműen lehetőséget arra, hogy ezek az 
intézmények így szétszedhetők és önállóan fenntarthatóak a továbbiakban. Most azonban 
olyan információ érkezett, hogy az NFÜ – a támogatást nyújtó – nyilatkozott úgy, hogy nem 
jelent szerződésszegést, hogy ha a többcélú intézményt megszüntetik és minden 
önkormányzat maga tartja fenn az intézményét. Azt gondolja ő is, hogy meg kell tenni 
mindent annak érdekében, hogy az önkormányzatnak szóló, az önkormányzat pályázatára 
vonatkozóan legyen a kompetens szervezetektől egy olyan nyilatkozat, ami ezt az 
önkormányzat számára lehetővé teszi. Ennél többet nem tudnak tenni, várják a nyilatkozatot, 
ha hosszú időn belül nem jön válasz, meg fogják sürgetni. Mindent megtesznek, hogy 
kiadjanak egy ilyen nyilatkozatot. Amíg nincs, addig is kell valamit dönteni. Úgy tudja a 
többi településtől, akik hasonló pályázatban vettek részt és többcélú intézményt tartanak fent 
intézményfenntartó társulásba, hogy most ennek a levélnek az eredményeként ők is úgy 
döntöttek, hogy a többcélú intézményeket megszüntetik, az intézményfenntartó társulásokat is 
megszüntetik és az óvodáikat minden önkormányzat, önállóan tartja fenn. Egyébként ez lenne 
a legcélszerűbb, ennek a lehetőségét keresik.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Egyetért azzal, hogy célszerű lenne, de más finanszírozása lesz az óvodáknak, és más lesz az 
önkormányzati üzemeltetés feladatellátása. Sem e-mail, sem telefon, sem feljegyzés 
véleménye szerint nem megnyugtató. Számára az a megnyugtató, amit a jegyző asszony is 
mondott, hogy ha hivatalosan kérnek állásfoglalást, akkor legyen olyan személy, aki eljár – 
jelen esetben az NFÜ képviseletében – és aki kiállítja a dokumentumot az önkormányzat 
részére, hivatalosan, pecséttel ellátva, aláírva, mert két év múlva esetleg nem lesz az a 
személy, aki e-mailben hivatkozott valamire. Ezek nem megfelelő dokumentumok, 
tájékoztatókra vagy telefonbeszélgetésre hivatkozva a képviselő-testület nem tud állást 
foglalni ebben a kérdésben. A számára elfogadható és megnyugtató megoldás az, hogy 
megvárják a hivatalos iratot, a végleges döntésüket, vagy esetleg a jelen döntésük korrekcióját 
akkor végezzék el.  
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Ha nem érkezik meg egy ilyen egyértelmű állásfoglalás, az is jelzés értékű, ha pedig jön 
iránymutatást fog adni számukra.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Egyetért az alpolgármester úrral. Ma dönteniük kell, teljesen egyértelmű, nagy választásuk 
nincs. Azt gondolja, hogy a ma érkezett e-mail, ebből a szempontból iránymutató jellegű. 
Javasolja, hogy ezt az e-mailt az időbélyegzőjével és minden egyébbel együtt kinyomtatva, 
hanem, ahogy megkapta az önkormányzat, mentsék el, hogy később vissza lehessen keresni, 
hogy honnét, mikor és hogyan érkezett. Így ha esetleg valamire hivatkozni kell, akkor ne csak 
egy kinyomtatott papír legyen, hanem az eredeti e-mail is rendelkezésre álljon. Emellett, 
ahogy az alpolgármester úr is mondta, meg kell kérni sürgősen ezeket a papírokat, amelyek 
bizonyítják, hogy az önkormányzat a szabályoknak megfelelően jár el.  
Mással pillanatnyilag nem tudják igazolni csak ezzel az e-maillel.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási  Bizottság elnöke: 
Ezt szerette volna ő is elmondani. Ugyan törvényességi szempontból az e-mail nem látszik 
egy perdöntő bizonyítéknak egy esetleg vita esetén, de ugyanakkor ahhoz, hogy az 
önkormányzat jóhiszeműen hozza meg a döntését, perdöntő bizonyíték lehet, mert ha 
szándékosan tévedésbe tartják az önkormányzatot, és intézkedésüket abban a hiszemben tették 
meg, hogy teljesen jogszerű volt. Ezt bizonyítani tudják ezzel a hiteles e-maillel, akkor az 
önkormányzatot felelősségre vonni nem tudják.  
 
Ormai István polgármester: 
A kiosztott határozati javaslat teljesen lefedi azt, amit a jegyző asszony részletesen elmondott. 
A pontosítások és a tárgyalás során elhangzottak a konstrukciót egyértelművé teszik. 
Elégséges ennek a három pontból álló határozati javaslatnak az elfogadásra. Azonban 
figyelemmel az elhangzottakra, foglalják egy 4. pontba azt, hogy a vonatkozó DDOP-s 
pályázattal kapcsolatosan a Nemzeti Fejlesztési Ügynökség hivatalos állásfoglalását 
megkérték. Ezt a hivatalos állásfoglalást mindenképpen szükséges beszerezni, ami arra 
vonatkozik, hogy lehetséges-e ilyen módon történő átalakítása a NKI-nek a DDOP-s pályázat 
szempontjából. Erre 30 napot adjanak maguknak, a felelős pedig Dr. Kovács Ildikó jegyző.  
Elmondja, hogy ennek az e-mailnek a végén van egy bekezdés, ami arra vonatkozik, hogy az 
átadáshoz szóló dokumentumokba mit írjanak bele. Jegyzőnek mondja, hogy feltétlenül bele 
kell, hogy kerüljön az, ami ott szerepel, és kéri az e-mail dokumentálása pedig Sasvári Tamás 
képviselő úr által elmondottak alapján történjen meg.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Nem javasolja, csak kérdezi, hogy nem lenne célszerű ezt az e-mailt aláíratni az oktatási 
intézmény vezetőjével és lebélyegeztetni? 
 
Ormai István polgármester: 
Nem tudja, hogy van-e bélyegzője. Bocsánatot kér, csak viccelődött.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester: 
Nincs értelme. Aki az e-mailt küldte, csak hivatkozik arra, aki egyébként ténylegesen 
iránymutatást adhat.  
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a köznevelési intézmények állami fenntartásba 
vételével kapcsolatos döntésekről, intézményfenntartó társulás megszüntetéséről szóló 
előterjesztés határozati javaslatát az NFÜ állásfoglalás egyértelmű, közvetlen beszerzésére 
vonatkozó 4. ponttal kiegészítve.  
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Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
304/2012. (XII. 11.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a Nagyatád Központú 

Nevelési és Oktatási Intézményfenntartó Társulás gesztora, a Nagyatádi Óvoda, 
Általános Iskola, Sportiskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes 
Pedagógiai Szakszolgálat alábbi intézményegységeit: 
 
– Árpád Fejedelem Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Iskolát,  
– Bárdos Lajos Általános Iskola, Sportiskola és Zeneiskola – Alapfokú 

Művészetoktatási Intézményt,  
– Egységes Pedagógiai Szakszolgálatot, valamint 
– a háromfai Móricz Zsigmond Általános Iskola tagintézményt, 
 
a  köznevelési feladatot ellátó egyes önkormányzati fenntartású intézmények állami 
fenntartásba vételéről szóló 2012. évi CLXXXVIII. törvény értelmében 2013. január 
1-el átadja állami fenntartásba, s  a Klebersberg Intézményfenntartó Központtal 
kötendő, az előterjesztés 2/a. mellékletét képező megállapodást jóváhagyja. 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megállapodások aláírására, 
valamint az átadással kapcsolatos feladatok szervezésére. 
 

2. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Ady Endre Gimnázium 
és Szakközép Iskolát, a József Attila Kollégiumot a  köznevelési feladatot ellátó egyes 
önkormányzati fenntartású intézmények állami fenntartásba vételéről szóló 2012. évi 
CLXXXVIII. törvény értelmében 2013. január 1-el átadja állami fenntartásba, s a 
Klebersberg Intézményfenntartó Központtal kötendő, az előterjesztés 2/b. 
mellékletét képező megállapodásokat jóváhagyja. 

 A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megállapodások aláírására, 
valamint az átadással kapcsolatos feladatok szervezésére. 

 
3. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Óvoda, 

Általános Iskola, Sportiskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes 
Pedagógiai Szakszolgálat, mint többcélú intézmény alapító okiratát, a köznevelési 
feladatot ellátó egyes önkormányzati fenntartású intézmények állami fenntartásba 
vételéről szóló 2012. évi CLXXXVIII. törvény 2. § (1) a) pontja értelmében akként 
módosítja, hogy az intézmény 2013. január 1-jétõl kizárólag önkormányzati 
feladatot lásson el.  

 A Képviselő-testület a Nagyatádi Óvoda, Általános Iskola, Sportiskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai Szakszolgálat módosító okiratát a 
3. melléklet szerint elfogadja. 

       
Határidő: 2012. december 17. 
Felelős: Ormai István polgármester 

Dr. Kovács Ildikó jegyző 
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4. Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete szükségesnek tartja, hogy a 
DDOP-2007-3.1.2/2F-2f pályázati konstrukcióban támogatott köznevelési 
infrastruktúrafejlesztési projektre vonatkozóan a köznevelési feladatot ellátó egyes 
önkormányzati fenntartású intézmények állami fenntartásba vételéről szóló 2012. évi 
CLXXXVIII. törvény 2.§ (1) bekezdése szerinti átszervezés, 17. § (2) bekezdéssel 
összhangban történő értelmezéséhez a nemzeti Fejlesztési Ügynökség hivatalos 
állásfoglalását szerezzék be.  

 Utasítja a Jegyzőt, hogy a hivatalos állásfoglalás beszerzése iránt intézkedjen.  
  
 Határidő: 2012. december 31.  
 Felelős: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület soron kívüli nyílt ülését 
1757 órakor bezárja. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 

Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 
 
 
 
 

Simonovics Józsefné 
képviselő 

Sasvári Tamás 
képviselő 

 
 

jegyzőkönyv hitelesítők 


